
Pracovní skupina Programu regenerace
L2.2.202L
zápis ze schůzky
Přítomni:
Alexandr Holub, JiříLízler, Martin Šnorbert, Jan Luštinec, Jana Nonnerová
Omluveni:
Vladimír Richter, Aleš Kožnar, René Brož, Tomáš Kesner
Hosté:
Petra Fišerová, David Hlaváč, Vladimír Vinklář

1. Socha sv. Barbory

Vedoucí majetkového oddělení Biskupství královéhradeckého (dále jen: Biskupství), p. Kábrt,

kontaktoval oddělení majetku tVtěÚ .tilemnice s návrhem osobní schůzky. Termíny navrhne Biskupství, jednání

by mělo proběhnout během března.

Řrr - dětanstvíJilemnice, vlastník.sochy, zároveň připravuje urychlené provizorní zakrytí, to by mělo
být dokončeno během čtrnácti dní (do konce února).

2. Program na obnovu nemovitostí, objektů nebo iejich prostředí, které se nacházejí na území
města Jilemnice

Oddělení PP připravilo úpravu Pravidel Programu na obnovu nemovitostí, objektů nebo jejich

prostředí, které se nacházejí na území města Jilemnice (dále jen: Program), spočívající v možnosti zařazení až

3 roky starého dokladu do závěrečného vyúčtování dotace v odůvodněných případech. Návrh upraveného
znění pravidel bude předložen zastupitelstvu města na jeho únorovém zasedáníspolu s výzvou pro podávání

žádostí o dotaci §ró rok 202L.
Změna pravidel Programu v bodech pojednávajících o dani z přidané hodnoty (přenesená daňová

povinnost ad.) bude připravena pro některou z příštích schůzí zastupitelstva města (zajistíoddělení PP).

3. Městský znak:lešerše S. Kasíka

Na základě objednávky ze září 201-8 zpracoval S. Kasík rešerši o historickém znaku Jilemnice.
Akceptování ideální podoby znaku městem prostřednictvím zastupitelstva či rady dosud neproběhlo.
Oddělení PP připravilo podklady po zmíněnou akceptaci pro radu města na schůzku plánovanou na 16.12.
2O2O, ty byly nicméně z programu schůze staženy. Vedením města byl vznesén požadavek na osobní
prezentaci rešerše jejím zpracovatelem, S, Kasíkem. Z důvodu nelepšící se epidemiologické situace ale dosud
osobní prezentace neproběhla, od požadavku osobní prezentace se prozatím upouští. D. Hlovóč přislíbil, že

téma městského znaku navrhne radě k projednání,na první březnové schůzce rady města, Odborných
garantem pro diskuzi nad tématem bude J. Luštinec.

Na základě oficiálního souhlasu města vypracuje S, Kasík podklady pro podání žádosti o zveřejnění
podoby znaku města v databázi Registr komunálních symbolů (tzv. REKOS) a složku s prezentací městských

symbolů vč. jejich uplatnění na razítku atp.

4. Pamětní desky

J. Luštinec připravil seznam pamětních desek, které by měly být v Jilemnici v budoucnu instalovány
(seznam je přílohou toha.to zópisu). J. Luštinec mimo jiné navrhl, aby byla na podloubí radnice instalována
pouze jedna deska, která bude obsahovat jak informace o prof. Markovi (viz dále)l tak informace o

historických věžních hodinách.
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Pamětní deska Stanislova Zindulkv: Oddělení PP oslovilo ve věci zajištění druhé cenové nabídky na vyhotovení
pamětní desky St. Zindulky Kamenictví Kynčl (cenová nabídka kamenictví ARTSTONE na zhotovení
pamětní desky je vysoká - 99 837,- Kč vč. DPH). Nabídku Kamnictví Kynčl oddělení PP dosud neobdrželo.
Následně budou obě cenové nabídky porovnány a vybrána nabídka vhodnější. O termínu realizace akce

se bude dále jednat, zejm. s ohledem na finanční náročnost realizace záměru.

Pamětní deska prof. Marko: Oddělení PP opustilo zámér spolupracovat na výrobě pamětní desky
s turnovskou SUPŠ (komunikace pravděpodobně s důvodu nelepšící se epidemiologické situace ustala).
Oddělení PP zajistilo nabídku na výrobu pamětní desky od umělecké slévárny v Horní Kalné. Ta je
příznivá. Pro stanovení ceny je rozhodující rozměr desky. Přitom standardní rozměr např, 30 x 40 cm
vychází na cca 11 tis. Kč bez DPH. Termín dodání od tohoto dodavatele je cca 4-6 týdnů. Přítomní se
shodli na tom, že bude výroba pamětní desky zadána do umělecké slévárny v Horní Kalné. Na dnešní
schůzce se ale ukázalo jako možné umístit informace o prof. Markovi a informace o historických věžních
hodinách na jednu desku. Původní návrh textu je tedy ještě třeba upravit (přislíbil navrhnout J, Luštinec),
Poté bude umělecká slévárna znovu poptána po ceně a budou dohodnuty další kroky.

5. Rekonstrukce obřadní síně MěÚ Jitemnice

V předstihu před konáním dnešní pracovní schůzky byla zúčastněným rozeslána projektová
dokumentace Rekonstrukce obřadní síně VěÚ lilemnice. Ta byla zpracována v únoru 2020. Zadáni
zahrnovalo požadavek na zachování všech uměleckořemeslných artefaktů manželů Markových (mříže,
svítidla, mobiliář ad.) a zachování všech gobelínů prof. Masejdka. Na jmenovaných uměleckořemeslných
předmětech měla být provedena běžná údržba v rozsahu odpovídajícím stavu, stáří a materiálům použitým
na jednotlivé předměty. Dle zadání měly být nově řešeny povrchy (podlahy, stěny), elektroinstalace,
audiotechnika, hlavní vstupnídveře a stávající okenní výplně v obřadní síni měly být opraveny.

Město lilemnice se rozhodlo požádat o podporu tohoto projektu MMR v rámci aktuálně vypsané výzvy
Rekonstrukce a přestavba veřejných budov. Město Jilemnice se rozhodlo ktomuto záměru přidat ještě
opravu zbylých okenních výplní v podloubí radnice, výmalbu podloubí, opravu hlavních vstupních vrat do
budovy radnice, pořízení nových hlavních vstupních dveří do obřadní síně a výměnu radiátorů vč.
termoregulačních hlavic. Na dnešníschůzce bylo dále dohodnuto, že budou ze záměru vyjmuty všechny práce
související se zachováním původního autorského mobiliáře a gobelínů. Členové pracovní skupiny nejsou
přesvědčeni o tom, že je vhodné tyto předměty v prostorách obřadní síně a místností přilehlých zachovat. O
dalším způsobu nakládání s autorským mobiliářem manželů Markových a s gobelíny prof. Masejdka bude
jejich vlastník dále,jednat se zainteresovanými stranami (oddělení památkové péče, rada města, jilemnická
ZUŠ ad.). Domluvu bude koordinovat oddělení PP. Přiktddóme fotografii obřodní síně a celkovou fotografii
podloubí radnice.

Projekt Rekonstrukce obřadnísíně MěÚ Jilemnice bude doplněn o související práce, bude podána žádost
o závazné stanovisko oddělení památkové péče (obojízajistí P. Fišerovó), ze záměru budou vyjmuty všechny
práce související se zachováním původního autorského mobiliáře a gobelínů, Podrobnosti související
spodáním žádosti o podporu projektu zfondů MMR budou dojednány sprojektovou manažerkou D.

Rejlovou (odbor rozvoje, investic a majetku MěÚ Jilemnice).

6. Prostor pod zahradním domkem
Koncept studie nazvaný: Jilemnice / zámecký park / Návrh zahradního divadla a dalších drobných staveb

a úprav v parku měl být prezentován autory na schůzce 15. 1,. 2021". Ze zdravotních důvodů se ale autoři
schůzky nezúčastnili a schůzka proběhla v duchu seznamování se s konceptem (bylo zajištěno promítání). Ze
schůzky byl vyhotoven zópis (je přiložen), kteni byl autorům konceptu zaslán jako pokyn k dopracování
konceptu.

7. Program regenerace MPR a MPZ
4. 2. 2O2L byl zveřejněn Rozpis státní finanční podpory MK v Programu regenerace městských

památkových rezervací a městských památkových zón na rok 2O2L. Pro památkovou zónu Jilemnice je kvóta
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pro letošní rok nečekaných 1 355 tis. Kč. Tato informace byla přítomným přednesena spolu s prvotními
úvahami o možnostech rozdělení kvóty.

Přítomníse shodli, že v rámci Programu regenerace budou letos podpořeny tyto akce: lll. etapa výměny
střešní krytiny ZŠ Komenského č.p. 288 vč. přestavby komínů (obecnívlastnictví) a oprava střechy budovy
bývalé městské spořitelny č.p. 140 (soukromé vlastnictví),

Je třeba dodržet předepsané podíly a dostát všem podmínkám pravidel Programu. Je neprodleně
potřeba oslovit vlastníka budovy č.p. 1_40 v Kavánově ulici v Jilemnici (zajistíoddělení PP), zda má o spolupráci
zájem, zajistit aktuální rozpočet a upřesnit možnosti a rozsah podpory. (Dodavatel prací ll. etapy opravy
střechy ZŠ Komenského byl vybrán v řádném výběrovém řízení, nabídka na přestavbu komínů byla již také
podána, v případě tohoto projektu jsou všechny potřebné údaje známé.) Dle informací od majitele č,p. 140
bude rozhodnuto, zda bude v rámci Programu podpořeno také restaurování jednoho ze sousoší na
Masarykově náměstí. Bude zajištěn aktualizovaný položkový rozpočet na restaurování obou sousoší (sousoší

P. Marie a sousoší Sv. Kříže) na Masarykově náměstí (zajistí odděleníPPl. Výměna okenních výplní budovy
zámku nebude podpořena v rámci Programu, ale bude realizována z vlastních zdrojů investora.

Administraci Programu zajišťuje odbor rozvoje, investic a majetku, oddělení PP. O postupu jednání a o
průběhu příprav žádosti o dotaci budou členové pracovní skupiny průběžně informováni (zajistí oddělení PP),

8. Oprava zámecké ohradní zdi

Probíhají jednání (vedení města, odbor rozvoje, investic a majetku) o možnosti dofinancování celého
projektu lng. Jana Chaloupského aut. ing. na opravu zámecké ohradní zdi tak, aby nemusel být projekt dělen
na etapy a mohl být zpracován vcelku.

9. Budova bývalé městské spořitelny č.p. 140

Na dnešní schůzce informoval A. Holub přítomné o dalším vývoji jednánís majitelem objektu č.p, 140
na Masarykově náměstí (Rentera). Objekt má za vlastníka nově na starosti paní Strnadová (místo p.

Vondráčka), se situací se zatím seznamuje. Jasné je nicméně: vlastník stále zvažuje využít objekt pro
přestavbu na byty, resp. na rekreační objekt pro vlastní účely. Dvoranu zamýšlívlastník využít jako společné
prostory. Vlastník upouští od záměru využít pro rekonstrukci i podkroví objektu. Téma bylo znovu
diskutováno. Z pohledu vlastníka by mělo být jednoznačně vhodné zvážit efektivitu uvažovaného ,,pracovního
programu", A. Holub připomněl, že dosud nebyl městem Jilemnice k jednání svlastníkem objektu b,ývalé
městské spořitelny č.p. 140 oficiálně pověřen.

Poskytnuté iiifgrmace budou předány radě města,

10. Venkovní reklamy v MPZ Jilemnice
V souladu se závěry minulé schůzky pracovní skupiny byly dnes prezentovány příklady dobré praxe

v oblasti venkovníclr reklam v památkově plošně chráněných územích (Manuál dobré praxe reklamy a

označování provozoven v městské části Brno-střed, Vrchlabí - Vhodné příklady označení provozoven/
Vrchlabí - Pravidla pro označování provozoven, umísťování zboží a reklamních, informačních a podobných
zařízení na nemovitostech nacházejících se v části A MPZ Vrchlabí, Fnýdlant -Závazná pravidla pro umistbvání
reklamních zařízení a označení provozoven z hlediska památkové péče v MPZ Frýdlant, Fnýdlant -
Architektonická regulativa), připomenut byl také text, ktení byl v souvislosti s pravidly pro umistbvání
venkovních reklam zpracován pracovní skupinou v minulých letech.

Následovala diskuze, V, Vinklář upřesnil, že závazná může být vyhlóška, která se může na pravidla
odvolávat. Vtakové vyhlášce může být také např. specifikován rozsah jednotlivých území v rámci města
(např. zóna A, B, C), na ktených platíta která pravidla. Touto cestou by snad bylo možné postupovat,

Na dnešní schůzce byla ustanovena užší skupinka pro přípravu pravidel pro umisťování venkovních
reklam (dále jen: Pravidla), a to ve složení Jana Nonnerovó, Jiří Lízler, Jan Luštinec a Tomóš Kesner. Návrh
znění Pravidel bude prezentován na příštíschůzce pracovní skupiny.
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*ál* hylo dohodnuto, ř* hu#** p*ř{nmnv f*tmgraťim vpnk*vních reklnrnní*h laříe*ní na Masnrykově
nám§stÍ, ity budou preuent*vány nn při§tí gnhůx** pr*nmvní skwpiny" ffiudn enove"l raji§tňno promítací xařírení-
PořťEcní ťoto6rafií i prnmítací raříEmní *mlisťl mďď#íerri frfl"

Jako in*pirntlvní p*dktad připnjujnmn jm*tň ndk*r nm lomni*kd i$m§ení: tVwřrrení rn#sťn f-*mnim nad
Fnpelfeon S r*kn^eu rrk/rnry "{fňrnd nn rr*fmlnď pťťsťmpný*lr rtlťnťgnír mimo prnvnrornu"

h!§r#ín,lom$ícerradoooeikotl"cl{nssetnlFiie.asNTx?id ore=867S&id dekumenqy=láEál

Trvajfcí tikply n minulých rchůrgkl

odboru dnpravy krajnkéha rJřadu |.ibarm*k*hc krai* vn vě*i CIbnavy jabloňov$ a jeřábov* aleje podél příjexdové
knmunikaee {lll?S§} do m§stn v sotlviglmsti r plánovanou rekon*truk*f přilehlá knrnunikace.

U A/ffi. $. 2Se0 ťces_trJ D. Hlaváč přadstavil přítornnýrn rnisledky sv*ho pr,ů*kumu ve v$ci mořncrti obnovy cd§t, ré§p.
nlej{ podél cest vJilemnici * v ne.|blit$fnn CIko*í Jllemnleg. řánnór nbngvaní **stv nd Machačkova kříř* směrem na Koeinec
ndd&lení PP jií zpracovalo, připraveny hudnu další pndklady pro dal§í vytipfiváné c€§ty ť/řit§ťi gdďá/eni FFJ. §oučástí
roxpracování térnatu j€ i prorny§lení návgrnosti n* *jzernní plán m popřípad§ pffpn*va doporučení změny ÚP"

Uťl§, S. }0?$ frn&rrngťrrírpáslť.§§_ffi#+ťťl Byla dlnkutována vhndnpst sjndnncování infCIrnrnčních tabulí ve m§stó.
Výstupem r diskurn je dohoda, že budou shiorná*děny fotogrnfie inťCIrmačních tabutí v* měst§ ty budCIu ras{lány e-
mailom odděleni PP. kde budou shremnťďpvány {ú&oi pro w$echruy #l*ny pn*rnrrrri sk*plnyl. řředp*ktádá ne svoi*ni
§amo§tatné schr}rky věn*vans poune informa#ním t6h§lířn ve mň*ts.

USlt8. $. 2020 lf.frp{*í§á*Éří prfi§.ťť§fif;*ť/ přsď §ýs*$fft
Fř{tomní movu otevřelí *tálku rpr*jendn§ní srnstrfr§ství přrd hudov*u bfinlá sýpky" *oporučují tématu se nnvylrýbat a
rn§vtt i*j stsvříL zjlstit alctuální možnostl a situacl, k*munikovat s ylastníkem ťnďdďlen' PF, tlrdeni mssťnl.

tJ 3111. 1}. 20í§ íJnfg,J".ry#řtít**{ťe nm sffir*fiť&tťqv,h J. l"u§tinee připravil t€}ct na inťprrnaťní tabuli. Násl*dně
hylCI navrŽeno umí*těni desky {r,r v*tupu} e rnáteri*l desky {neree} {rajistíl J. Lízler}" J. {"l'r/er dále pnprd tenu za
vÝrobu i nforrnačn[tábu|e.

§rporučnní rgd§m*rtal
1. Frojednat a"?*hválit re§*r§i CI h*stori*kém xnaku Jilemnict lprácovanou §. Kasíkem v lář{ 20í.s.

§chválit {aknepú*vat} jndnu re dvou nnvríených variant m§rt*kÉhn anaku.
}" Boporučit způsob nakládání § ffutfir§kýrn mobitiářem rn*n§elů Markorných a s gobe|iny prof. Masejdka

v obřadní síni MětJ Jilemniqe. Mají v prostorňch eůstnt, nebo m*.|í bÝt přernístěny a karn?
3. §eznámit se s aktuálnínni ráměry vlastník* budovy blfu§ld ,ně$t§ké spořitelny č.p" í,{,0.

§nporuření zastupit*lstvu m§*tn; *-

Pří§tí achfirka prflfovní rkuplny Frcgramu n§ssn§rfi§§ §# ilskiltsřní
l1",,$, ml0,g 9:$§ T :n$cdstí *ínl MSÚ Jil*mnlnc

§ r*gra m přířfí sn§t}rkyl

- tikoly z rrinulých schůzek

- Fr*gram resen§rac€ h,lPZ Jil*mnice pť§ rpk 202t
- reklamy na úremť mésta (MPe} {komerční níle}

sepsoío; Petra Flšeravá, 24. 2. 2a21
schvůlit: liřt Lízler 
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